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Verslag openbare fractievergadering 18 september 
 
Voor de eerste vergadering na het reces kwam de fractie met de 
LADA-kerngroep bijeen in ’Leven van de Wind’ in Wieringerwerf. 
De raadsagenda kende slechts een punt de Strategie duurzaam-
heid 2023-2026       waardoor er voldoende tijd was om divers 
onderwerpen aan de orde te stellen.   

Strategie duurzaamheid 2023 – 2026                                

Een teleurstellend stuk. Het bevat geen con-
crete aanpak, er worden slechts aandachtspun-
ten benoemd. Wel opent de visie de mogelijk-
heid om te onderzoeken of zonneweides op 
agrarische grond alsnog tot de mogelijkheden 
kan behoren. Dit is in strijd met een eerder met 
ruime meerderheid aangenomen amendement  
( A 2020 02, 27 februari 2020 ) waarin dat afge-
wezen werd.  De fractie zal dan ook een amen-
dement indienen waarin dit niet toegestaan 
wordt. Zon op dak blijft leidend. LADA blijft van 
mening dat dit een niet gewenste ontwikkeling 
is, mede door de grote impact die het zal heb-
ben op het open landschap in Hollands Kroon.
                                                                                                                                                                  
Ook wordt er ruimte gecreëerd voor een beleid 
om kleine windmolens toe te staan. Hier staat 
LADA zeer kritisch in. Wat zijn de effecten op 
fauna, vleermuizen, vogels? Vooralsnog afwij-
zen.              

Biodiversiteit komt er bekaaid af, er is nauwe-
lijks aandacht voor het ecologisch beheren van  
bermen om biodiversiteit te herstellen.  Hier zal 
een amendement over ingediend worden. Ge-
zonde wegbermen  kunnen een unieke  rol 
spelen voor de ecologie. Veel land wordt inten-
sief gebruikt voor landbouw en bewoning. Dij-
ken en bermen kunnen als 'kruidenrijk gras-
land' een overgebleven leefgebied vormen voor 
specifieke planten en dieren en zo een ecologi-
sche verbinding  vormen, pal naast het wegen-
netwerk. Dat is ook in EU-verband de afspraak: 
voor 2030 moet minstens 10 procent van het 
landelijk gebied ecologisch waardevol worden. 
 
Raadscafé                                                                               
                                                                      
Erfgoedverordening                                                                                                                                     
Bond Heemschut heeft bezwaar tegen de rege-
ling van vrijwilligheid. De bond wil dat er een 
beroeps-beroepsmogelijkheid komt om dit aan 
te vechten om alsnog plaatsing op de gemeen-
telijke monumentenlijst af te kunnen dwingen. 
Daar was geen steun voor. 
 

Tijdelijke huisvesting Middenmeer               
 
LADA deelt het naar voren gebrachte stand-
punt dat de locatie tussen de Hoornseweg en 
A7 is niet geschikt is voor woningbouw vanwe-
ge de geluidshinder en fijnstof. Voor tijdelijke 
huisvesting gelden soepelere normen. Vindt de 
raad dit acceptabel om op deze plek een tijde-
lijk onderkomen te realiseren waarin mensen 
problemen met hun gezondheid kunnen krij-
gen? Voor LADA is deze locatie alleen geschikt 
als benoemde problemen opgelost worden. 

Verder werd er aandacht gevraagd voor de 
subsidieverordening en het plaatsen van een 
zwaluwkast en het onderhoud van de in vijver 
Middenmeer.  

Bankjes Winkelhart Niedorp 

Op onze  vraag of de bankjes teruggeplaatst 
worden heeft het college negatief geantwoord. 
De buitenruimte is eigendom van Hoorne vast-
goed en zij hebben in overleg met de winke-
liers besloten de bankjes niet terug te plaatsen. 
Reden is dat er overlast werd ervaren door 
hangjongeren. Wat gaan we hier mee doen? Er  
zal een gesprek met de verantwoordelijk wet-
houder gevraagd worden en daarin aangeven 
contact op te nemen met de directie van Hoor-
ne bv om alsnog tot plaatsing  van de bankjes 
over te gaan. Het argument van overlast door 
hangjongeren bevreemdt ons, omdat er bij ons 
nooit signalen zijn binnengekomen. 

Ecologisch bermbeheer    
                                                                
Gemeenten die in Nederland een bijdrage wil-
len leveren aan biodiversiteitsherstel, zouden 
een sport moeten maken van ecologisch berm-
beheer. Dat zeggen de nationale kampioenen 
in die sport tegen NU.nl. Die bermkampioenen 
zijn André van Kleinwee en Jaap Mekel. Van 
Kleinwee is stadsecoloog van de gemeente 
Gouda en werd in 2020 bekroond tot Bovenste-
beste  BermBeheerder, een tweejaarlijkse  
                                                                        > 
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prijs van de Vlinderstichting. Mekel is zijn op-
volger; hij won vorig jaar de tweede editie. Me-
kel geeft trainingen in ecologisch maaibeleid 
aan diverse gemeenten, van Hoogeveen tot 
Oss. Zulk bermbeheer, met oog voor wilde 
bloemen en bijen, kan op groeiende belang-
stelling rekenen sinds zes jaar gele-
den berichten over de dramatische achteruit-
gang van insecten doordrongen.    
  
Visie LADA 
Met de biodiversiteit in Hollands Kroon is het 
slecht gesteld. Met het instellen van het Delta-
plan Biodiversiteit is een aanzet gegeven voor 
een actief beleid  om de biodiversiteit in de ge-

meente te vergroten. Om dit verantwoord uit te 
voeren en tot een succes te maken is het  
noodzakelijk dat er deskundigheid in de organi-
satie van Hollands Kroon komt.                                         
Het onderhoud van de bermen zou overgedra-
gen kunnen worden aan de groenploegen van 
Landschap Noord-Holland, die daar ervaring 
mee hebben.  
Fractievoorzitter Henk van Gameren: “Ik doe 
liever mee aan een kampioenschap ecologisch 
bermbeheer dan aan een kampioenschap te-
gelwippen, waarvoor ook nog eens een vracht-
wagen gaat rondrijden om de tegels op te ha-
len.”  
                                                                         < 

Seniorenhangplek  in  Niedorp  

geruimd  vanwege  jongerenhangplek 

  

 

 

 

Hans Boskeljon   08 sep 2023  
 
 

Nieuwe Niedorp – De fractie van LADA heeft vragen gesteld over het verdwijnen 
van bankjes onder de luifels bij ‘Winkelhart Niedorp’. Rond het winkelcentrum is 
sprake van veel seniorenwoningen die juist in de nabijheid van voorzieningen lig-
gen. De fractie heeft klachten ontvangen van senioren over het verdwijnen van de 
vier bankjes. Ze gaven daarbij volgens fractie assistent van LADA, Peter Cou-
wenhoven, aan dat hun dagelijkse rondje, waarbij ze juist even gezellig konden 
kletsen met andere senioren, hiermee aanmerkelijk minder waardevol is gewor-
den. 

In antwoord op de vragen van LADA laat het college weten dat de bankjes in de 
buitenruimte, die zich in het loopgebied onder de luifel bevonden, eigendom zijn 
van Hoorne BV. Vanwege ontvangen klachten over het gebruik van de bankjes 
door hangjongeren is door Hoorne BV in overleg met de overige winkeliers beslo-
ten om de bankjes weg te halen. Wel is er in de binnenruimte, een soort overdek-
te passage, één bank teruggeplaatst. 

Fractievoorzitter Henk van Gameren laat vanuit Frankrijk weten dat het toch wat 
teleurstellende formele antwoord van het college in de komende weken eerst be-
sproken wordt in de openbare fractievergadering van LADA en daarbij ook beke-
ken wordt waar de grenzen van het winkelcentrum en de openbare ruimte elkaar 
exact raken. Daarnaast ziet hij nog andere mogelijkheden om het welbevinden 
van de senioren in Niedorp weer te herstellen, waarbij hij een gesprek met de ver-
antwoordelijk wethouder niet uitsluit. 
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UIT  DE  FRACTIE 

De raadsvergadering van 21 september kende slechts een punt in de oordeelvorming de Strate-
gie Duurzaamheid 2023-2026. Dat werd door OHK-voorzitter Alexander Bügel van de agenda ge-
haald waardoor er slechts een aantal besluitvormende punten overbleven. Dat betekende dat het 
de vierde raadsvergadering werd zonder beleidsonderwerpen.  Het argument van Bügel was dat 
het beter is om eerst nog eens in een beeldvormende vergadering met de organisatie van ge-
dachten te wisselen om de strategie meer diepgang te geven. Je kunt je afvragen waarom er nog 
presidiumvergaderingen gehouden worden. Daar zijn de fractievoorzitters bijeen om te bepalen of 
de aangeboden stukken van het college rijp zijn om behandeld en dus geagendeerd te worden. 
Waarom daar niet ingebracht dat de strategie duurzaamheid nog niet klaar is voor behandeling? 
Na drie kwartier kon de voorzitter de vergadering sluiten. 

Strategie Duurzaamheid 2023-2026 
Deze strategie is een teleurstellend document 
waarin slechts actiepunten worden benoemd. 
Er worden geen concrete visies benoemd ar-
mee gewerkt gaat worden.  
Wel wordt een opening geboden om te onder-
zoeken of het plaatsen van zonneweiden op 
agrarische grond tot de mogelijkheden behoort. 
Dit doet geen recht aan amendement A 2020 
02, dat op 27 februari 2020 is ingediend door 
VVD, SHK, LADA, Anders! en OHK om realisa-
tie van zonneweides op agrarische grond niet 
mogelijk te maken. Dit amendement is met gro-
te meerderheid aangenomen. GL, PvdA en 
D66 stemden tegen. 
Daar hebben we een amendement over inge-
diend: 
De energietransitie krijgt vorm met aandacht 
voor het landschap en met begrip voor de over-
last die veel inwoners nu al ervaren. Om die 
reden kiest de gemeente Hollands Kroon er-
voor om volledig in te zetten op zon op dak, en 
wordt agrarische grond buiten beschouwing 
gehouden waar het gaat om zonneparken. 
Een tweede amendement vraagt meer aan-
dacht voor ecologisch beheer van de bermen 
om biodiversiteit te herstellen. In de strategie 
wordt dit niet als actiepunt aangedragen. 
 
Het is opvallend dat na het uitzetten van onze 
amendementen, vergezeld van een persbe-
richt, de strategie van de agenda is gehaald. 
Het was bekend dat er binnen OHK onenigheid 
is over de mogelijkheid om weer zonneweides 
toe te staan. Ook binnen de coalitie botsen de 
standpunten. Door het niet behandelen van de 
strategie heeft Bügel voorkomen dat deze ver-
schillen in het raadsdebat boven tafel kwamen. 
Het is tevens een schoffering van de coalitie 
om hen niet eerder in te lichten. Er is veel werk 
gestoken in de voorbereiding wat nu nutteloos 
werd. Dit is geen bouwen aan vertrouwen, zo-
als het coalitieakkoord is genoemd. 
 

Motie Herijking 
Regionale Ener-
gie Strategie 
(RES) 
 
OHK en SHK 
kwamen met deze 
motie:    
verzoekt het colle-
ge de procedure 
te starten om het 
in het RES 1.0. 
benoemde zoek-
gebied Wieringerhoek IJsselmeer voor zon-
ne  energie (gecombineerd met natuur en/of 
recreatie) te laten vervallen, opdat deze niet 
meer wordt opgenomen  
in de RES 2.0. 
 
Vanwege de ontwikkeling van het Buitendijks 
Plan (private ontwikkeling) zien OHK en SHK 
het (maatschappelijk) draagvlak afnemen voor 
de toepassing van zonne-energie in het IJssel-
meer. Zij dan ook van mening dat het niet lan-
ger gewenst is een zoekgebied te hanteren 
voor de toepassing van zonne-energie in het 
IJsselmeer. 
De motie onderschrijft het standpunt dat de 
fractie altijd heeft ingenomen en werd met gro-
te meerderheid aangenomen. Ook hier met te-
genstemmen van GL, PvdA en D66. Wethou-
der Peters zegde toe de motie uit te voeren.
Opnieuw een barst in de coalitie.  
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Tweespalt  in  Hollands  Kroon  over  zonneparken.  
Op  landbouwgrond  of  IJsselmeer? 

 
Anna Paulowna 
 
De getuigenissen waren voorbereid, de messen geslepen. En toen werd de planning voor 
de gemeenteraad van Hollands Kroon donderdagavond op het laatst aangepast en bleef de 
Strategie Duurzaamheid 2023-2026 voorlopig voor wat het was: een agendapunt. 
 
Reden: binnen de coalitie van OHK, SHK, D66, GroenLinks en PvdA is het op het moment nog 
’voer voor discussie’ en dat maakte het volgens Alexander Bügel maar weinig zinvol de materie te 
bespreken met de rest van de raad. 
 
Volgens Henk van Gameren van LADA verdiende de late annulering ’geen schoonheidsprijs’ en 
wordt er zodoende een discussie gemeden waar ’best veel’ over te zeggen valt. „Als we gaan 
dromen, laten we dat dan samen doen”, klonk de romantische uitnodiging van de eenmanspartij. 
De geste kan niet los worden gezien van zijn voorgenomen plan de coalitie eens flink aan de tand 
te voelen over duurzaamheid in het algemeen en de genoemde strategie in het bijzonder. Vooral 
de overweging van zonneparken op landbouwgrond strijkt het raadslid tegen de haren in, bleek 
uit een bericht dat hij in de dagen voor de raad de wereld had ingestuurd. 
 
In het kader van ’u vraagt, wij draaien’ kreeg Van Gameren alsnog de discussie waar hij op hoop-
te, zij het in een andere vorm. Dit nadat Pieter de Jong van OHK en Jip Pankras van SHK een 
motie indienden om de Regionale Energiestrategie (RES) bij te schaven. 
 
Volgens de heren brokkelt het draagvlak voor de toepassing van zonne-energie in het IJsselmeer 
af. En laat de RES nu juist déze locatie als zoekgebied te hebben aangemerkt. Zaak om de huidi-
ge RES niet langer in ere te houden, klonk hun redenatie. 
 
GroenLinks en D66 merkten op dat Hollands Kroon niet in haar piere-eentje over het IJsselmeer 
gaat en dat het maar zeer de vraag is wat het doet met de onderhandelingspositie. Desalniette-
min stemde de raad met een meerderheid voor een afkeurend signaal richting de groene plannen 
en bleek met de instemmende fracties van OHK en SHK waar binnen de huidige coalitie voer 
voor discussie vandaan komt. 
                                                                                                                                                                 Schager Courant 

 

 
Openbare fractievergadering 

 
maandag 16 oktober 
aanvang 20.00 uur   

 
locatie: 

dorpshuis Hippo 
Kerkhofsteeg 2-4 

1777 CC Hippolytushoef 
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            Gezocht:  stemlocaties  in  zorginstellingen.  
         Hollands  Kroon  leert  snel  en  bereidt  zich  voor  op verkiezingen. 

 
Lars van der Bel 

 
Anna Paulowna  
 
Meer stemlocaties, met name in zorginstellingen; dat is de wens vanuit de gemeente Hollands 
Kroon bij de organisatie van volgende verkiezingen. 
De gemeente trekt daarmee lering uit de situatie bij de vorige Provinciale Statenverkiezing. Toen 
constateerde raadslid Henk van Gameren van LADA een onwenselijke situatie bij diverse stem-
bureaus in Hollands Kroon. De tendens: het waren er te weinig en daardoor was het veel te druk 
bij locaties waar wél gestemd kon worden. Hij trok, gesteund door ANDERS!, PvdA, OHK, D66 en 
SHK, aan de bel. 

Burgemeester Rian van Dam 
kon het raadslid niet anders 
dan gelijk geven. Ook kon zij 
op dat moment al een voor-
zichtige inschatting maken 
van waar het fout was ge-
gaan bij de Provinciale Sta-
tenverkiezing van maart dit 
jaar: een hogere opkomst 
(zo’n zes procent) en het feit 
dat de grote stembiljetten 
door een veelvoud aan partij-
en moeilijker terug te vou-
wen waren dan bij voorgaan-
de verkiezingen. 
 
 
 
Versnellen 

Zowel de gemeente Hollands 
Kroon als de Nederlandse vereniging voor burgerzaken (NVVB) zijn na evaluatie tot de conclusie 
gekomen dat het anders en beter moet. De NVVB richt zich met adviezen aangaande vroegere 
sluitingstijden, nieuwe stembiljetten en meer telcapaciteit op de autoriteiten in Den Haag. 

In een memo aan de gemeenteraad laat het college van Hollands Kroon weten bezig te zijn om 
het aantal stemlocaties in de gemeente uit te breiden. Met name in de grote kernen. Elk stembu-
reau krijgt bovendien voortaan drie stemhokjes om de doorstroming te versnellen. 
 
Mindervaliden 

In algemene zin zal er bij de inrichting van de stembureaus aandacht worden besteed aan toe-
gankelijkheid voor mindervaliden, want bij de vorige verkiezingen bleken met name zij de dupe te 
worden van de drukte. Voor een deel hoopt het college dit te ondervangen door juist bij zorgin-
stellingen stembureaus te vestigen. 

Schager Courant, 02-08-2023 

Drukte bij de stembureaus maart dit jaar voor de Provinciale Statenverkiezing.   
                                                                                  © Archieffoto RedMouse 
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Ecologisch  bermbeheer 
 
Op nu.nl verscheen een interessant artikel waarvan een samenvatting is gemaakt. Lees het volledige artikel 
op www.nu.nl/klimaat/6152349/stikstofcrisis-in-de-berm-bloemen-en-vlinders-verdwijnen-langs-de-weg.html 

Bloeiende bermen  
als knooppunt voor natuur 
Gezonde wegbermen in het dichtbevolkte Ne-
derland kunnen een unieke rol kunnen spelen 
voor de ecologie. Veel land wordt intensief ge-
bruikt voor landbouw en bewoning. Officiële 
natuurgebieden zijn vaak bossen, heidevelden 
of open water - waar heel andere soorten le-
ven. Dijken en bermen kunnen als 'kruidenrijk 
grasland' een overgebleven leefgebied vormen 
voor specifieke planten en dieren, en zo een 
ecologische verbinding door Nederland vor-
men, pal naast het wegennetwerk. 
Dat is ook in EU-verband de afspraak: voor 
2030 moet minstens 10 procent van het lande-
lijk gebied ecologisch waardevolle 'blauw-
groene dooradering' worden. 
 

Herstel  biodiversiteit 
Gemeenten die in Nederland een bijdrage wil-
len leveren aan biodiversiteitsherstel, zouden 
een sport moeten maken van ecologisch berm-
beheer. Dat zeggen de nationale kampioenen 
in die sport tegen NU.nl.                                 
                                                                   
Die bermkampioenen zijn André van Kleinwee 
en Jaap Mekel. Van Kleinwee is stadsecoloog 
van de gemeente Gouda en werd in 2020 be-
kroond tot BovensteBeste BermBeheerder. Dat 
is een tweejaarlijkse prijs van de Vlinderstich-
ting. Mekel is zijn opvolger; hij won vorig jaar 
de tweede editie. Mekel geeft trainingen in eco-
logisch maaibeleid aan diverse gemeenten, 
van Hoogeveen tot Oss. Zulk bermbeheer, met 
oog voor wilde bloemen en bijen, kan op groei-
ende belangstelling rekenen sinds zes jaar ge-
leden berichten over de dramatische achteruit-
gang van insecten doordrongen. 
 
Het 'geheim van Gouda':  
twee keer per jaar maaisel afvoeren 
De voornaamste sleutel tot biodiversere ber-

men is 'verschralen', zegt Van Kleinwee. Dat 
betekent dat maaisel niet moet blijven liggen, 
maar wordt afgevoerd. De hoeveelheid stikstof 
in bermen neemt dan iets af, waardoor een 
veel groter aantal (bloeiende) planten er naast 
elkaar kan overleven.Gouda is een uniek voor-
beeld, omdat zulk beleid er al meer dan veertig 
jaar bestaat. "Wij zijn in 1980 begonnen met 
twee keer per jaar maaien en afvoeren", vertelt 
Van Kleinwee, die al sinds dat jaar in dienst is. 
"Mijn voormalige chef had een vooruitziende 
blik en wilde dat we anders omgingen met 
openbaar groen." 
 
Laat altijd wat planten staan,  
ook na de zomer 
Net als de Vlinderstichting is Mekel daarom 
voorstander van gefaseerd maaien: op korte 
afstand verschillende vakken in verschillende 
maanden maaien: een deel in april, een deel in 
juli en een deel in september. En dan het liefst 
met kleine, lichte machines zoals maaibalken, 
in plaats van zware trekkers. Die rijden de 
kruidlaag kapot en verdichten de bodem. Door 
gefaseerd te maaien, blijft er altijd iets in bloei, 
zodat er voedsel is voor bijen, vlinders en 
zweefvliegen. Bovendien moet na de bloei de 
zaadvorming nog plaatsvinden. Dieren hebben 
bovendien schuilplekken nodig. Het gaat niet 
alleen om bloemen en bijen, maar ook om kre-
kels, cicades en sprinkhanen, rupsen die moe-
ten verpoppen, om grote aantallen loopkevers, 
huisjesslakken, bruine kikkers en egels. Al die 
soorten zijn afhankelijk van levende bermen, 
met voldoende hoge planten. In die overstaan-
de vegetatie zit ook het wintervoedsel voor klei-
ne vogels: de zaden, slakken en insecten. 
 
Tips voor gemeenten 
Anthonie Stip van de Vlinderstichting heeft nog 
tips voor gemeenten: "Wees bestand tegen alle  
groene promopraatjes die op je afgevuurd wor-
den. Er is veel greenwashing bij." Dat betekent 
volgens Stip dat ambtenaren zicht moet hou-
den op wat er daadwerkelijk in de bermen ge-
beurt. "Dat zorgt ervoor dat een aannemer z'n 
best moet blijven doen, en niet wegkomt met 
smoesjes." 
Stip adviseert tot slot om de flora en fauna 
eens te laten inventariseren. "Dan weet je wat 
er vliegt en groeit, en kun je daar rekening mee 
houden."                                                          < 
                                                                       
                     


